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De voorzitter richt eerst het woord tot het scheidende 

bestuurslid, Marian Bos. Sedert 1984 heeft zij deel 

uitgemaakt van het bestuur. Hij dankt haar voor het vele 

werk, dat zij binnen het bestuur heeft verricht. Marian 

Bos is zeker nog niet uit het gezicht verdwenen, want zij 

blijft het bibliotheekwerk doen. Wie Marian Bos zal 

opvolgen, is thans nog niet bekend. Bij het zoeken naar 

een opvolger zal de voorkeur uitgaan naar iemand met 

ervaring op het terrein van de ruimtelijke ordening. Juist 

de laatste jaren komen er veel zaken op dit gebied op 

ons af. 

De beide andere bestuursleden, de heren Van Dijk en 

Steenvoorden zijn aftredend, maar zij stellen zich 

herkiesbaar. Onder applaus worden beide heren 

herbenoemd. 

 

6. Rondvraag en waarnemingen 

De voorzitter meldt, dat straks bij de Provincie in 

beroep gegaan zal worden tegen het nieuwe ontwerp-

bestemmingsplan "Buitengebied" van de gemeente 

Noordwijk. Zo is er, ondanks een uitgebreide toelichting 

onzerzijds, door de gemeente Noordwijk een magere 

invulling gegeven aan de ecologische verbindingszones. 

Gevraagd wordt of het bestuur ook aandacht geeft aan 

de bebouwing, die rond het landgoed Calorama zal 

verschijnen. Toegezegd wordt, dat het bestuur hier 

aandacht aan zal besteden. 

Tot slot wordt nog een melding gemaakt van het 

voorkomen van de Weidegeelster langs de Gooweg. 

 

7. Lezing van de heer Berend Voslamber over de 

Lepelaars in  Nederland 

 

Na de rondvraag verleent de voorzitter het woord aan de 

heer Voslamber. De heer Voslamber staat bekend als 

een goede kenner van deze bijzondere vogelsoort en 

heeft vele jaren onderzoekgedaan naar deze vogelsoort 

in hetgebied rond de Oostvaardersplassen.  

De laatste tijd gaat het goed met de Lepelaar, maar dit is 

wel eens  anders  geweest. Het verloop  van het 

voorkomen in de laatste tijd laat hij  aan de hand van 

verschillende  

grafieken zien. Naast het gebied rond de 

Oostvaardersplassen laat hij ook de ontwikkelingen in 

andere broedplaatsen in Nederland  zien.  

Het aantal broedplaatsen is de laatste tijd uitgebreid, 

misschien ten nadele van de twee als vanouds bekend 

broedplaatsen zoals het Zwanewater en het 

Naardermeer.  

Het voorkomen van de vos aldaar heeft stellig een grote 

invloed gehad op het uitwijken naar  andere 

broedplaatsen. 

Na afloop van de lezing dankt de voorzitter hem voor 

zijn boeiende verhaal. 

 

8. Sluiting 

Deze Jaarvergadering is tevens de laatste vergadering 

van dit seizoen. De voorzitter hoopt een ieder in het 

nieuwe seizoen weer  terug te zien. 

Er staan echter nog twee excursies op het programma nl. 

de Nachtegalenexcursie op zaterdagavond 9 mei a.s. en 

een excursie in de Amsterdamse Waterleidingduinen op 

Tweede Pinksterdag (maandag 1 juni a.s.). Hierna sluit 

de voorzitter deze vergadering. 

 

Paddenbescherming 1998 

 
Jan Jacobs 

Bijna hebben we ons bij de start van de 

paddenbescherming in het Langeveld laten verrassen. 

We begonnen tot nu toe altijd in het laatste weekeinde 

van februari met het controleren en zo nodig afzetten van 

de wegen als er padden werden gezien, die de weg 

overstaken op weg naar de sloten aan de overkant. Maar 

de padden waren ons bijna te snel af.  

Op zaterdag 21 februari trokken ze al in grote getale naar 

de sloten. Eigenlijk was dat niet verwonderlijk, want 

bijna elke decade in januari en februari leverde een 

warmterecord op. De tweede en derde week van februari 

haalden zelfs temperaturen van 13 tot 17 C. Geen 

wonder, dat er toen al padden uit hun winterslaap 

kwamen.  

Toen het dan op 21 februari ook nog eens flink ging 

regenen, hebben we besloten om de controle een week 

eerder dan gepland te starten. Gelukkig had 

Gemeentewerken van Noordwijk de hekken al geplaatst 

en de verlichting aangesloten.  

We konden toen snel inspelen op de situatie, en we 

hebben dan ook de wegen direct afgezet. 

Merkwaardig genoeg werden op die zaterdagavond de 

meeste padden aangetroffen op het niet beschermde deel 

van de Randweg, n.l. tussen de Witte Raaf en de 

Jeugdherberg. Dit hebben we al eerder meegemaakt in 
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1992. Naar de oorzaak van het verschijnsel, dat de 

padden daar eerder gaan lopen, kunnen we slechts gissen. 

Een verschil tussen het traject ten noorden en ten zuiden 

van de Jeugdherberg is dat het bos ten noorden van de 

Jeugdherberg loofbos is, en ten zuiden voor bijna 100% 

bestaat uit dennenbos. Mogelijk dat de samenstelling of 

de dikte van de humuslaag, waarin de padden 

overwinteren, van invloed is. Een andere mogelijkheid is, 

dat er in een dennenbos een hogere temperatuur heerst 

door betere isolatie van de laag dennenaalden, of door 

minder uitstraling vanwege de dennebomen. Daardoor 

zouden de padden eerder uit hun winterslaap kunnen 

komen. 

In ieder geval zijn de hekken een week eerder geplaatst 

dan gepland was, en hebben we ongetwijfeld een flink 

aantal dieren gered. 

Na deze eerste golf zakten de avondtemperaturen terug 

naar een niveau van 5 á 7 C. Dit is nog wel aan dehoge 

kant voor eind februari, maar wel te laag voor de padden 

om te gaan stappen. 

 

Daarna heeft de paddentrek een bijna voorbeeldig 

verloop gehad. De eerste trekperiode was van 3 t/m 7 

maart. We hebben toen 3 keer de hekken geplaatst, en in 

totaal 449 dode padden geteld. Op 4 en 5 maart konden 

de wegen niet afgezet worden vanwege een defecte lamp. 

De tweede periode was van 13 t/m 20 maart. De wegen 

zijn toen 7 keer afgezet, en het aantal dode padden 

bedroeg toen 401. 

De derde periode van paddentrek was van 25 maart tot 3 

april. Op al deze 10 dagen zijn de wegen afgezet. 

Minstens 799 padden hebben toen helaas de overkant van 

de weg niet gehaald, en zijn onder de autobanden 

gesneuveld. 

Na 3 april is er nauwelijks nog paddentrek geconstateerd, 

en hebben we de wegen niet meer af hoeven zetten. 

Alleen op 24 april werden nog 24 padden geteld, die bij 

zacht en vochtig weer en 12 C op de terugtocht waren. 

Al met al kenmerkte de paddentrek zich door een 

uitzonderlijk vroeg en vlot verloop. Klachten van 

omwonenden en belanghebbenden in het Langeveld zijn 

er dit jaar niet geweest. We kunnen dus terugzien op een 

geslaagd paddenbeschermingsproject in 1998. 

Dat er in deze periode minstens 1649 padden langs de 

duinen in Noordwijk omgekomen zijn, stemt tot 

droefheid. Maar gezien de beperkte mogelijkheden van 

de huidige beschermingsmaatregelen, moeten we blij 

zijn, dat we ongetwijfeld een veelvoud van dit aantal het 

leven hebben kunnen redden. 

 

De medewerkers aan de paddenbescherming waren dit 

jaar Wim Baalbergen, Wil Heemskerk, Jan Bedijn, Jelle 

van Dijk, Kees Verweij, Dineke Kistemaker, Kees 

Erkelens, Piet van der Luijt, Wim Breukers, Rob Jansson, 

Jan de Ridder, Frans Ruigrok, Rien Sluijs, Job de Ridder, 

Merijn van Leeuwen, Robert Erents, Stef van Nes, 

Marjan Leunissen, Simone van der Drift, Bas van 

Schoten, Wim van Capellen en Jan Jacobs.  

Zij worden allen van harte bedankt voor hun inzet. 
 

 

 




